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RESIDUES OF IMIDACLOPRID AND TETRACONAZOLE ON AND IN CUCUMBER AND TOMATO FRUITS
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ABSTRACT


The residues of imidacloprid (Admire 20% SC) and tetraconazole (Domark 10% EC) on and in cucumber and tomato fruits were determined.  Results confirmed that the initial deposit of tetraconazole on and in the cucumber fruits (0.125 ppm) was higher than on and in the tomato fruits (0.085 ppm).  Data also indicated that the initial residue of imidacloprid on and in the tomato fruits (0.650 ppm) was higher than the initial deposit of tetraconazole on and in the tomato fruits (0.085 ppm).


In this experiment under normal field conditions, tetraconazole was more persistent  on these vegetables (RL50 were 43.2 and 26.4 hours on cucumber and tomato fruits) than imidacloprid (RL50 was 16.4 hours on tomato fruits).  The results also revealed that the first day following application imidacloprid is critical in the sense of sharply decrease that reach 72.3% from the initial deposit on tomato fruits, but the loss of tetraconazole at first day was 43.20% and 44.41% from the initial residues on cucumber and tomato fruits, respectively.


The estimated approximate waiting time (preharvest interval) for imidacloprid was 2 days following application on tomato plant.  However, one day following application of tetraconazole on cucumber and tomato plants was enough to consum cucumber and tomato fruits safely.
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الملخص العربي
متبقيات مبيدي الايميدا كلوبريد والتتراكونازول على وفي ثمار الخيار والطماطم
شكر عبد السلام علي شكر ، أسلام نعمان نصر ، أيمن السيد محفوظ حسن

المعمل المركزي للمبيدات ، مركز البحوث الزراعية ، الدقي ، الجيزة ، مصر

    
تم معامله نباتات الطماطم ( صنف جواهر) بمبيدي الايميداكلوبريد (أدمير) والتتراكونازول (دومارك) ونباتات الخيار (صنف برنس) بمبيد التتراكونازول . حيث أكدت الدراسة أن كمية المتبقيات الأولية لمبيد التتراكونازول على وفي ثمار الخيار كانت 0.125  جزء في المليون حيث كانت أعلى من كمية المتبقيات الأولية لتلك المبيد على ثمار الطماطم التي كانت 0.085  جزء في المليون . وأكدت النتائج أيضاً أن المتبقيات الأولية لمبيد الأيميداكلوبريد على وفي ثمار الطماطم كانت  0.650 جزء في المليون وكانت أيضاً أعلى من المتبقيات الأولية لمبيد التتراكونازول على وفي ثمار الطماطم التي كانت 0.085 جزء في المليون .

     
في هذه التجربة تحت الظروف الحقلية العادية أظهر مبيد التتراكونازول ثباتاً اعلى نسبياً من مبيد الأيميداكلوبريد ، حيث كانت فترات نصف العمر لمبيد التتراكونازول 43.2 ساعة و 26.4 ساعة على ثمار الخيار والطماطم على التوالي ، وكانت فترة نصف العمر لمبيد الأيميداكلوبريد على ثمار الطماطم 16.4  ساعة .

    
 أظهرت النتائج أيضا حدوثً فقد وتدهور متبقيات هذين المبيدين عند كل الفترات التي أخذت عندها العينات ، حيث وصل هذا التدهور بعد يوم واحد من المعامله بمبيد الأيميداكلوبريد على ثمار الطماطم إلى72.31  % وأيضاً كان الفاقد بعد يوم واحد من المعامله بمبيد التتراكونازول على ثمار الخيار والطماطم   %43.20  و  %44.41  على التوالي .

    
 طبقاً للحد المسموح به من قبل لجنة دستور الأغذية والزراعه (الكودكس) لمبيدي الأيميداكلوبريد والتتراكونازول على ثمار الخيار والطماطم ، فيمكن أعتبار فترة الأمان لمبيد الأيميداكلوبريد على ثمار الطماطم يومان من المعامله ، وأيضاً يوم واحد بعد المعامله بمبيد التتراكونازول كان كافياً لاستهلاك ثمار الخيار والطماطم بأمان .
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